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Kada se donosi
vojni buxet, mnogo
je onih koji ga
kritikuju i ka`u da
nema potrebe da
on bude veliki, a
kada do|e do
vremenskih
nepogoda svi tra`e
pomo}, pre svega
od Vojske, zato {to
woj najvi{e veruju
– rekao je
ministar odbrane
Dragan [utanovac
na sve~anosti u
La|evcima,
podse}aju}i na
veliko anga`ovawe
pilota koji su
gasili po`are na
Staroj planini. 
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POLITI^KO-BEZBEDNOSNA SITUACIJA
NA JUGU SRBIJE STABILNA
U Bujanovcu je 9. avgusta odr`an sastanak Predsedni{tva Koordi-

nacionog tela Srbije za op{tine Pre{evo, Bujanovac i Medve|a na ko-
me je razmatrana politi~ko-bezbednosna situacija na jugu Srbije. Sa-
stanku su prisustvovali predsednik Koordinacionog tela Rasim Qaji},
potpredsednici Du{an Spasojevi} i Nenad Popovi}, komandant Kopne-
ne vojske VS general-potpukovnik Mladen ]irkovi}, komandant ̂ etvrte
brigade pukovnik Milosav Simovi} i drugi ~lanovi tog tela.

Posle sastanka
oni su obi{li mesto
incidenta na putu
Bujanovac-Kon~uq,
gde su 4. avgusta te-
roristi presretali
automobile a potom
i pucali na pripad-
nike @andarmerije.
Tom prilikom pred-
sednik Koordinaci-
onog tela Rasim Qa-
ji} je ocenio da je
politi~ko-bezbed-

nosna situacija na jugu Srbije stabilna i da nema potrebe ni za pove-
}awem ni za smawewem bezbednosnih snaga.

Pomo}nik ministra odbrane za politiku odbrane mr Du{an Spa-
sojevi} izjavio je da je incident „klasi~no drumsko razbojni{tvo sa
motivima kriminogene prirode. Ali zbog osetqivosti u regionu mo`e
imati ozbiqne politi~ke implikacije. Situacija jeste stabilna, ali
incidenti nala`u ozbiqne mere opreza. Prisustvo snaga bezbednosti
je neophodno, a mi }emo u narednom periodu intenzivirati saradwu
sa Kforom i Unmikom i zajedni~ki poja~ati kontrolu administrativne
linije prema Kosovu i Metohiji”. Spasojevi} je rekao da posebnu ulo-
gu ima Koordinaciono telo koje treba da reintegri{e albansku zajed-
nicu u dru{tveni sistem Srbije, ali isto tako i da obezbedi opstanak
i ostanak Srba na jugu centralne Srbije. „Vojska Srbije ima u tome
zna~ajnu ulogu i imamo strate{ko opredeqewe da budemo prisutni na
ovom podru~ju i garantujemo o~uvawe pravnog poretka i qudskih prava
svih koji ovde `ive”, rekao je Spasojevi}. Tokom dana on je obi{ao i
gradili{te vojno-policijske baze Cepotina i sagledao mogu}nosti za
nastavak gradwe tog kompleksa. Z. M.

RATNE DNEVNICE ISPLA]ENE 
SVIM REZERVISTIMA
Dr`avni sekretar Ministarstva odbrane Igor Jovi~i} izjavio

je da su ratne dnevnice ispla}ene za svih 26.000 vojnih rezervista
koji su 1999. bili na Kosovu i da se organizovawem protesta rezervi-
sta iz Kur{umlije „neko igra sa qudima“.

Oko 2.000 vojnih rezervista iz Kur{umlije i okoline, nezado-
voqnih re{avawem sudskih tu`bi koje su podnete zbog neispla}enih
dnevnica za u~e{}e u oru`anim sukobima na Kosovu i Metohiji, blo-
kiralo je nakratko magistralu Ni{–Pri{tina, tra`e}i isplatu na-
doknade.

Jovi~i} je za Televiziju B92 izjavio da je re~ o prevari oko 200
qudi koji su zloupotrebili polo`aj i ovla{}ewa suda i uspeli da pri-
nudnom naplatom dobiju veliku sumu novca, ~ime je o{te}ena dr`ava.

„Neko je mislio da }e dobrim poznavawem procesno-pravnih
procedura uspeti da o{teti dr`avu i da ostvari za sebe pravo koje mu
ne pripada. Naime, imamo evidenciju da je 26.000 rezervista dobilo
ratne dnevnice u vreme kada su ispla}ivane. Neko je mislio je da }e
ostvariti to pravo, uzdaju}i se u to da Ministarstvo nema evidencije
o dnevnicama“, rekao je Jovi~i}.

Jovi~i} je dodao da }e osobe za koje Ministarstvo utvrdi da su
zloupotrebom polo`aja od dr`ave iznudili novac biti krivi~no go-
wene.

Prema wegovim re~ima, na osnovu sravwenih podataka za 180
rezervista kojima je ispla}eno 68 miliona dinara, protiv wih 29 ve}
je pokrenuta tu`ba za povra}aj novca i podnete krivi~ne prijave za
delo prevare iz ~lana 208 Krivi~nog zakonika Srbije.
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entralna sve~anost povodom Dana roda avijacije odr`ana je
2. avgusta na aerodromu u La|evcima kod Kraqeva. Proslavi
su prisustvovali ministar odbrane Dragan [utanovac sa sa-
radnicima, zamenik na~elnika General{taba Vojske Srbije
general-potpukovnik Miloje Mileti}, komandant Vazduho-

plovstva i PVO general-major Dragan Katani}, visoke vojne sta-
re{ine, inostrani vojni predstavnici, delegacija lokalne samou-
prave, Ministarstva unutra{wih poslova i brojni gosti. 

Tradicija srpskog vazduhoplovstva datira od 2. avgusta 1893.
kada je u formaciju svih divizija srpske vojske uvr{teno po jedno
balonsko odeqewe. Dve decenije kasnije prvi avioni pojavili su
se na ovim prostorima, a kraqevim ukazom od 1924. godine odre-
|ena je krsna slava avijati~ara – Sveti Ilija, koja se od 1992.
ponovo proslavqa zajedno sa Danom roda avijacije.

Ministar odbrane Dragan [utanovac ~estitao je vazduho-
plovcima praznik, osvrnuv{i se na organizacijsko-mobilizacijske

promene koje su zavr{ene upravo formirawem 98. avijacijske ba-
ze u La|evcima pre oko mesec dana.

– Mo`emo da ka`emo da smo zna~ajan, ali mawi deo refor-
mi u Vojsci zavr{ili i taj proces mora da se nastavi. Tada sam

CIJA VAZDUHOPLOVSTVA
Ministar odbrane Dragan [utanovac ~estita praznik pilotima 

rekao da nas ~ekaju promene u oblasti zakonodavstva i da }emo
do kraja jula zavr{iti nacrte zakona o vojsci i odbrani. Danas
ka`em da smo to obe}awe ispunili i oni se mogu pogledati na
Internet sajtu Ministarstva odbrane. Ideja nam nije da ka`emo
da smo napravili najboqe zakone, nego da smo napravili zakone
po meri na{e dr`ave i vojske – rekao je ministar [utanovac i
pozvao sve zainteresovane da daju dobronamerne sugestije u toku
javne rasprave.

Ministar odbrane i ovoga puta podsetio je na zapa`eno an-
ga`ovawe vazduhoplovaca u ga{ewu po`ara na Staroj planini.
On je rekao da su, uzev{i u obzir resurse kojima Vojska raspo-
la`e i izdvajawa iz buxeta za tu namenu, postignuti rezultati
jo{ zna~ajniji.

– Kada se donosi vojni buxet, mnogo je onih koji ga kritikuju
i ka`u da nema potrebe da on bude veliki, a kada do|e do vre-
menskih nepogoda svi tra`e pomo}, pre svega od Vojske, zato {to
najvi{e woj veruju – istakao je ministar [utanovac. On je rekao
da naredni buxet mora predvideti sredstva za modernizaciju le-
telica koje }e, pored odbrambene namene, mo}i da gase po`are i
poma`u civilnom stanovni{tvu.

Na aerodromu u La|evcima odr`an je i leta~ki program u
kome su u~estvovali avioni kraguj, galeb 2, galeb 4, orao, heli-
kopter gazela, akro-grupa Zvezde i padobranci Nebeskih vidri
koji su nosili zastave Republike Srbije i Vojske Srbije. 

A. PETROVI]
Snimio Z. PERGE

INVESTIRAWE U TEHNIKU
Komandant Vazduhoplovstva i PVO general-major Dra-

gan Katani} je posle sve~anosti odgovarao na pitawa novina-
ra koja su se uglavnom ticala reformi i ulagawa u moderni-
zaciju letelica. General Katani} je rekao da krajem godine
dva od ukupno pet aviona MiG 29 treba da se vrate sa remon-
ta iz Rusije, dok }e preostala tri najverovatnije sti}i po~et-
kom 2008. Prema wegovim re~ima, u toku ove godine iz sred-
stava Nacionalnog investicionog plana trebalo bi da se u
inostranstvu remontuju tri helikoptera Mi 24 i dva Mi 17, a
helikopteri Mi 8 remontovali bi se u Vazduhoplovnom zavodu
„Moma Stanojlovi}”.

Novinare je posebno zanimalo sa koliko }e ispravnih
helikoptera opremqenih za ga{ewe po`ara na{a vojska do-
~ekati slede}e leto.

– Postoje naznake da }e se u toku ove godine obezbediti
50 miliona dinara, a u prvoj polovini naredne godine jo{
50, {to bi bilo dovoqno za remont ~etiri helikoptera Mi 8
opremqenih za tu namenu – rekao je general Katani}.


